
Protokół XIII/2003 

z sesji Rady Gminy Skąpe  

z dnia 11 grudnia 2003 r. 

 
 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył obrady XIII sesji Rady Gminy. Przywitał Wójta, Z-cę 

Wójta, radcę prawnego oraz skarbnika gminy, radnych i sołtysów. Dodał, Ŝe na 15 radnych 

obecnych jest 14,  więc wszystkie uchwały będą miały moc prawną.  

Radny Pan Alfred KałuŜny zaproponował poszerzenie porządku obrad o punkt związany 

z protestem dotyczącym likwidacji szkoły w Węgrzynicach, złoŜony przez mieszkańców wsi 

Węgrzynice i okolic. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował głosowanie w sprawie przyjęcia protestu jako 

punkt 2 obrad sesji, wszyscy  zebrani wyrazili zgodę. 

Pan Alfred KałuŜny dodał, Ŝe zwraca się z prośbą tylko o odczytanie treści pisma. 

 
Ad.2 

W związku ze zmianą porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść protestu 

dotyczącego reorganizacji oświaty  związanej z likwidacją szkoły w Węgrzynicach. Treść 

protestu stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Ad.3 

Następnym punktem były interpelacje i wnioski radnych. Radny Pan Wiesław Uszak poprosił 

o informację na temat uzyskania środków  z  SAPARD-u przeznaczonych na wodociąg         

w Skąpem. 

 

Ad. 4 

Wójt odpowiedział, Ŝe więcej informacji będzie mógł udzielić w przyszłym tygodniu po 

otrzymaniu z Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa oficjalnej listy gmin, które 

otrzymają pomoc. Udzielając odpowiedzi na pytanie Pana Uszaka, Wójt dodał, Ŝe 

18 listopada br. była wizja lokalna w Skąpem. ZłoŜony wcześniej wniosek został uzupełniony 

o oświadczenie dotyczące aktualnych wyników badań wody. Wnioski będą ocenione 

16 grudnia 2003 r. i po tej ocenie dowiemy się czy nasza gmina zostanie zakwalifikowana. Na 

10 złoŜonych wniosków Gmina Skąpe zajęła II miejsce, jednak ostateczna decyzja zapadnie 

16 grudnia 2003 r.  
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Ad. 5 

W okresie międzysesyjnym podejmowane były następujące prace: 

1) w fazie opracowywania projektu jest dokumentacja wodociągu na przesył Skąpe - Pałck      

     i instalacja wewnątrz Pałcka.  

2) przygotowywany jest plan zagospodarowania przestrzennego Niesulic. Koszt wynosi około 

    12 000 zł,  kolejnym etapem jest ekofizjografia, której koszt wynosi około 20 - 30 tys. zł. 

3) odbyło się spotkanie z grupą energetyczną ENEA, oświetlenie od stycznia będzie zadaniem 

     własnym gminy. 

4) realizowana jest sprawa przyłącza telekomunikacji w Pałcku i Niekarzynie. Koszt 

     inwestycji wynosi 700 000 zł.  

5) odbyły się spotkania z przedstawicielami Banku Ochrony Środowiska i Wojewódzkiego 

     Funduszu Ochrony Środowiska, które  dotyczyły zaciągania poŜyczek na inwestycję 

     skanalizowania wsi Ołobok - Niesulice (Fundusz Spójności). Przygotowywane są prace 

     nad likwidacją śmietniska w Węgrzynicach. 

6) odbyło się spotkanie z nadleśniczym ze Świebodzina w sprawie przekazania części lasu na 

    cele parkingu   w Niesulicach. 

7) w związku z planowaną reorganizacją oświaty odbyło się posiedzenie komisji ds. oświaty, 

    na które zaproszono dyrektorów szkół. Na posiedzeniu przedstawiono 3 opcje dotyczące 

    reorganizacji oświaty - likwidacji szkoły w Węgrzynicach.  

    Wójt powiedział, Ŝe opowiedział się za pomniejszeniem istniejącej sieci szkół. Planowane 

    jest spotkanie z mieszkańcami wsi. Przedstawiono temat potanienia przedszkoli, którego 

    bliŜszych informacji zasięgnięto w oddziałach niepublicznych w Lubrzy i Zbąszynku.  

8) zatrudniono gońca w celu dostarczenia korespondencji na terenie Gminy Skąpe. 

9) odbyło się spotkanie w  Lubuskim Urzędzie Wojewódzkim w sprawie otrzymania gimbusa 

    na teren Gminy Skąpe. 

10)Gmina  zobowiązana   jest do przygotowania programu ochrony środowiska i odpadów  do 

     6  maja 2004 r, poniewaŜ  zobowiązują nas do tego przepisy ustawy. Program   ten  po 

     negocjacjach  moŜe   kosztować gminę  około 7 500 zł.  

11)od posiedzenia ostatniej sesji umorzono podatek na kwotę 3 300 zł., a zaległości w 

     kwocie 2 700 przesunięto terminy. Do oceny jest jeszcze około 30 podań.  

12)Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska poinformował, Ŝe chce wesprzeć gminę           

     i przeznaczyć kwotę 1 500 000 zł. na pokrycie kosztów umorzenia podatku. 
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Ad. 6 

Punkt ten dotyczył przyjęcia projektów uchwał. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść 

uchwał w sprawie: 

a) wystąpienia ze Stowarzyszenia Gmin Rzeczpospolitej Polskiej Euroregion Sprewa - Nysa  

-  Bóbr,. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały, następnie przystąpiono do 

głosowania za przyjęciem jej projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły 

pozytywne opinie. 

b) uchylenia uchwały Nr XXXII/203/2002 Rady Gminy Skąpe z dnia 30 września 2002 r., 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały, następnie przystąpiono do 

głosowania za  przyjęciem jej  projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły 

pozytywne opinie. 

c) ustalenia pierwszeństwa i stosowania bonifikat przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych, 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały. Przystąpiono do głosowania za  

przyjęciem jej  projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

d) szczególnych zasad i trybu umarzania wierzytelności gminy i jednostek organizacyjnych 

gminy z tytułu naleŜności pienięŜnych, do których nie stosuje się przepisów Ustawy 

Ordynacja podatkowa, oraz udzielenia innych ulg w spłaceniu tych naleŜności, a takŜe 

organów do tego uprawnionych. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania za  przyjęciem jej  projektu. Wszystkie Komisje 

Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

e) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego, Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał treść uchwały, w której kwota za kwintal Ŝyta wynosiła 33 zł. Przyjęto 

poprawkę na 32 zł za kwintal zgłoszoną przez wszystkie komisje. Przystąpiono do 

głosowania za przyjęciem projektu uchwały. Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne 

opinie. 

f) podatku od posiadania psów na terenie Gminy Skąpe, Przewodniczący Rady Gminy 

odczytał treść uchwały. Przyjęto poprawkę dotyczącą terminu szczepienia z miesiąca 

sierpnia na wrzesień. Po tej poprawce przystąpiono do głosowania nad przyjęciem 

projektu uchwały. Wszystkie komisje wyraziły  pozytywne opinie. 

g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy 

Skąpe, przyjęto poprawkę w punkcie 1c. Stawkę w kwocie 800 zł. zmieniono na 900 zł. 

Przystąpiono do głosowania za przyjęciem projektu uchwały. Komisje Rady Gminy 

wyraziły pozytywne opinie. 
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h) ustalenia stawek opłaty administracyjnej na terenie Gminy Skąpe, Przewodniczący Rady 

Gminy odczytał treść uchwały, następnie przystąpiono do głosowania za  przyjęciem jej  

projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

i) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe, 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały, następnie przystąpiono do 

głosowania za  przyjęciem jej  projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły 

pozytywne opinie. 

j) ustalenia wysokości stawek opłaty targowej na terenie Gminy Skąpe, Przewodniczący 

Rady Gminy odczytał treść uchwały, następnie przystąpiono do głosowania za  

przyjęciem jej  projektu. Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

k) określenia wzorów deklaracji i informacji podatkowych, Przewodniczący Rady Gminy 

odczytał treść uchwały. Przystąpiono do głosowania za  przyjęciem jej  projektu. 

Wszystkie Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

l) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na 2004 r. z urządzeń stanowiących własność komunalna Gminy Skąpe. Komisja 

Rewizyjna złoŜyła wniosek ze zmianą kwoty z 1,99 na 1,93 za m3 za wodę i z 2,93 na 

2,80 za m3 nieczystości płynnych. Przystąpiono do głosowania za przejęciem projektu 

uchwały. Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. 

m) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na 2004 r. z urządzeń stanowiących własność Wojewódzkiego Szpitala 

Specjalistycznego dla Nerwowo i psychicznie Chorych Samodzielny Publiczny Zakład 

Opieki Zdrowotnej w Ciborzu. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchwały, 

następnie przystąpiono do głosowania za przyjęciem. Wszystkie komisje wyraziły 

pozytywne opinie. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są zastrzeŜenia do protokołu z  XII sesji Rady 

Gminy. PoniewaŜ zastrzeŜeń nie było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który został 

jednogłośnie przyjęty. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranych  za przybycie. Obrady zakończono o 

godz. 1135 . 

 


